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Afwezig

Welkom, vaststellen agenda + mededelingen
B heet iedereen welkom en opent vergadering.
Voor deze vergadering zijn geen conflicts of interest.

Aan de agenda wordt het plannen van een live meeting toegevoegd. Voordat VWS

aanschuift kort bij stilstaan. De commissie geeft aan dat zij dit ook een goed idee

vinden. Volgende week zullen een aantal voorstellen worden gedaan.

Terugkoppeling overleg + voorbespreking
was er de vorige keer niet bij maar heeft het verslag gelezen en onderschrijft

wat genotuleerd is. In het JE overleg is aangegeven dat de commissie

teleurgesteld is in de wijze hoe het nu gaat en dan met name de niet optimale of

verlate informatievoorziening (m.b.t. CoronaCheck) vanuit VWS naar de DOBC.

Sinds afgelopen januari loopt dit proces beduidend minder dan voorheen het geval
was (ten tijde van CoronaMelder).

VWS heeft aangegeven dat de commissie is aangesteld vanuit het programma

RDO. Bij CoronaCheck heeft het RDO programma uitsluitend de techniek van de

app ontwikkeling in haar portefeuille. De commissie adviseert echter over het

geheel (incl. koppelingen van CoronaCheck met achterliggende databases,
informed consents, privacy en juridische aspecten), t.b.v. de samenleving om
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deze te ondersteunen met veilige, privacy vriendelijke en effectieve digitale
middelen, en niet alleen over de app techniek, ook al is de laatste slechts de rol

van het programma RDO. Wat het dus lastig maakt voor het programma omdat

die alleen over de app techniek gaat. JB heeft daarbij aangegeven dat de

commissie het als haar taak ziet het geheel in kaart te brengen ter bestrijding van

de pandemie in de samenleving. Het#8 overleg afgelopen week is goed geéindigd
door eigenlijk de wederzijdse wens uit te spreken om opnieuw te rekalibreren.

VWS is uitgenodigd om aan te schuiven bij de vergadering om deze rekalibratie

plaats te laten vinden en tevens te praten over o.a. de rol van de commissie in te

komende maanden.

Datum

17 juni 2020

Vanuit de commissie wordt aangegeven om vooral vooruit te kijken. De geeft
aan dat hier nog niet over is gesproken tijdens ho:

RL
2: VWS dit

ziet. MetSmite wil de commissie vanmiddag vooral vooruitkijken en ook

inhoudelijk na gaan hoe het ervoor staat met CoronaCheck. Het ontwikkelen van

een dergelijke app gaat niet louter om de app en de techniek zelf maar ook om de

implementatie, veiligheid, juridische basis en infrastructuur daaromheen. Het lijkt
alsof VWS weer teruggaat naar een functionele organisatie, zoals voorheen, en

bepaalde zaken en projecten een plek krijgen hierin i.p.v. dat een aantal functies

bijv. bij elkaar worden gehouden tot men zeker weet dat de pandemie achter ons

ligt. Voor de commissie daarom interessant om ook na te gaan hoe de VWS

structuur er voor dit najaar uit gaat zien. Wat loopt er en komt er nog aan per

september, en met wie moet de commissie spreken om op de hoogte te blijven?
Commissie wilt graag terug naar oud ritme waarin 1x in de twee weken iemand

vanuit VWS aansluit.

Aansluiten VWS (+

heet welkom. De commissie is bijgepraat over het overleg
van afgelopen week. Voorstel is om (1) te rekalibreren, hoe kunnen we ervoor

zorgen dat deze commissie door VWS optimaal wordt ingezet in de advisering
richting VWS, vooruitkijkend op wat er gaat komen. Wat verwacht VWS van de

commissie. (2) kort ingaan op advies 22 wat is gegeven m.b.t. CoronaCheck, gaat
hier niet alleen om de app zelf maar ook om alle randvoorwaarden daaromheen

zoals verwoord in advies 22. Hopelijk kunnen er een aantal zorgen worden

weggenomen wat betreft punten die in dit advies benoemd zijn.

geeft aan dat we op een moment zijn aangekomen dat alles wat voor de

estrijding van het virus nodig is ‘in place’ is. In de aankomende kamerbrief zal

beleid daarom ook al iets op gaan nemen over wat er na de zomer staat te

gebeuren. Er zullen daarbij geen nieuwe digitale instrumenten meer worden

geintroduceerd maar wordt er wel meer nagedacht over de inzet van alle

instrumenten die gerealiseerd zijn in de afgelopen periode (bijv. hoe we de

groepen die we nu nog niet goed bereiken wel gaan bereiken?). We gaan over van

het opbouwen van het instrumentarium naar het borgen hiervan in de lijn. Digitale
middelen zullen dan ook in beheer van de lijn gaan. Er ontstaat een logisch
afbouw moment voor heel veel dingen die VWS doet en vanaf september gaat dit

veranderen. Er gaat worden gekeken hoe en waar het pakket aan instrumenten

wat er is kan landen binnen regulier beleid en hoe dit de komende jaren kan

helpen om deze infectieziekte te bestrijden net zoals we andere infectieziekten

bestrijden.

Verder wordt aangegeven dat bij CoronaMelder het programma RDO over zowel

het beleid, als de wet als de techniek ging. In de afgelopen maanden was het

daarom ook aan de VWS kant zoeken hoe dit werk zich verhoudt tot de commissie

en de adviezen die zij geven. Advies 22 is hier ook een voorbeeld van; de

juridische basis van CoronaCheck valt bijv. onder een andere directie. Heel veel

onderdelen van vraagstukken liggen niet bij RDO. geeft aan dat hij heel blij is

met de adviezen van de commissie, ondanks dat zij dit wellicht niet altijd merken.
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De commissie geeft aan dat het nu lijkt alsof de gedachte is dat de instrumenten

optimaal uitontwikkeld zijn. Dit terwijl het gebruik van CoronaMelder nog

geoptimaliseerd kan worden. Die aspecten vergen een soort van totaalvisie van

wat je

Hi
meer zou willen bereiken. Op het totaalbeleid heeft de cie nog wel

Datum

17 juni 2020

vragen geeft aan dat we in Nederland als enige land in de EU een

Begeleidingscommissie hebben en een evaluatie hebben uitgevoerd op de CM app.

Daarnaast ook een van de allerhoogste percentages van niet verwijderde apps.

Verder wordt ook gewerkt aan de integratie van CM met coronatest.nl en wordt

momenteel een nieuwe communicatie campagne voorbereidt. Wat betreft

CoronaCheck is afgelopen week in Belgié gezien dat alle overheidsinstanties stil

lagen omdat iedereen zijn/haar vaccinatiegegevens wilde ophalen. Aankomende

week wordt dus ook hier spannend.

Commissie geeft aan dat we ook andere epidemieé&n hebben meegemaakt die naar

een endemische fase gaan. Uit ervaring kan gezegd worden dat deze

overgangsfase verreweg het moeilijkste is. Waar eerst alle neuzen dezelfde kant

op staan wordt dat vanaf nu juist ingewikkelder. Mensen laten zich bijv. ook niet

meer automatisch testen. De cie geeft aan dat het ‘door de lijn in beheer nemen’

voelt als een gemiste kans om aanbevelingen die er nog vanuit de commissie

liggen (bv. advies 21) op te pakken. Zorg hierbij is dat het zonde is als niet alle

input meegenomen kan worden in deze nieuwe fase; er is veel bereikt de

afgelopen periode maar we zijn er nog niet.

De commissie kijkt graag naar de toekomst. Er wordt nu een ‘normalere” modus

geschetst. Hoe kan de commissie het meest effectief zijn Ei geeft aan dat hij
als afronding van de commissie graag in september een heel goed laatste advies

zou willen ontvangen over wat we geleerd hebben. Het adviescollege ICT-toetsing
en ook de Gezondheidsraad werken aan dergelijke adviezen. Hij geeft aan dat het

leren van de afgelopen periode voor de volgende te nemen stappen iets is wat hij
graag nog met de commissie doet. Een dergelijk laatste advies, eventueel samen

met de beide taskforces zou hem veel waard zijn. Hij vraagt de commissie te

reflecteren; wat heeft ons dit gebracht als leerervaring?

Wat betreft advies 22 wordt er veel gedaan. Gekeken naar de veiligheid zijn er

extreme checks vooraf aan aansluiting op CoronaCheck. Hierdoor duurt het in

sommige gevallen ook een aantal weken voordat zij zijn aangesloten. Ook hier

worden deze partijen blijvend gecheckt en gemonitord. Verder wordt ook druk

gewerkt aan het zo gebruikersvriendelijk en makkelijk maken van het aanvragen

van een papieren of analoge variant van een bewijs. Verder wordt ook een

verhoogde dijkbewaking ingericht die vanaf lancering vier weken lang actief zal

zijn. Gekeken naar de juridische basis heeft de cie de vraag gesteld of er in de

communicatie aandacht is voor het feit dat mensen specifieke doel toestemming
hebben gegeven om gegevens in CIMS op te nemen. Aangegeven wordt dat de

spoedwet regelt dat het gebruik van CIMS data voor binnenlands gebruik mogelijk
wordt. De Europese verordening biedt de grondslag voor het ophalen van data

voor cross-border use en reizen.

Nabespreking commissie:

Commissie krijgt het gevoel alsof er afgeschaald wordt voordat de pandemie

volledig onder controle is. Er is volgens de cie heden nog onvoldoende kennis over

wat ons nog te wachten staat dus het zou goed zijn om hier in september en

oktober nog een keer goed naar te kijken, i.p.v. nu in het welbekende laagseizoen
van de zomer overhaast te besluiten om alles af te schalen. We herinneren ons

een vergelijkbare situatie met vorig jaar zomer. Verder wordt opgemerkt dat we

van de afgelopen periode kunnen leren dat processen zoals het BCO juist met

digitale middelen ondersteund moeten worden om goed te kunnen werken. Cie
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wilt z.s.m. beginnen met de reflectie/de lessons learned advisering. Het is goed
om daar spoedig al mee te beginnen. De commissie wilt daar de volgende dingen
in terug laten komen: aantal samenvattingen van dringende adviezen die gegeven

zijn, concrete aanbevelingen en dan ook m.b.t. de rol van de drie digitale
middelen, en de benodigde randvoorwaarden en stakeholders. Dit zal opgepakt
worden samen met de twee Taskforces DOBC en Gedragswetenschappen.

Datum
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W.v.t.t.k. en afsluiting
Geen punten voor de rondvraag.
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